
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2013-08-29, § 22 

 

 Tid Torsdagen den 29 augusti 2013, kl 16.00 – 16.25 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat Torsdagen den 29 augusti 2013 

  

 

 

Joakim Larsson Maria Östberg Svanelind 

  
Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Joakim Larsson (M) ordföranden  

Maria Östberg Svanelind (S), vice ordföranden  

 

Jan Tigerström (M)  

Lars Svärd (M)  

Theréz Randquist (M)  

Per Hallberg (M)  

Daniel Forslund (FP)  

Lars Arell (S) §§ 1-6, 8, 10-17, 19-24  

Maria Nygård (S)  

Åke Askensten (MP)  

Anna Bäcklund (MP)  

  

 
Tjänstgörande ersättare:                                                                                              

Gustav Johansson (M) för Karl Malmqvist (C)                                                           

Sara Gunnerud (S) för Lars Arell (S) §§ 7, 9 samt18                                                 

Clara Lindblom (V) för Ann-Margarethe Livh (V) 

 Ersättare:  

Eva Ångström (M)  

Maria Hagbom (M)  

Patrik Silverudd (FP)  

Inga Osbjer (FP) 

Sara Gunnerud (S) §§ 1-6, 8, 10-17 samt 19-24   

Kenneth Nilsson (S)  

Håkan Olander (S)  

Elin Olsson (MP)  

Lennart Tonell (MP)   

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Krister Schultz, Jennie Almgren, Marita Anheim, Ann-Charlotte 

Bergqvist, Mårten Frumerie, Gunnar Jensen, Eva Olofsson och Åsa Wigfeldt samt 

borgarrådssekreteraren Martin Edgélius. 

 

 



  

 
 § 22 

Motion (2013:33) Sanering av Vinterviken, Hägersten. Svar på remiss 

Dnr E2013-000-01020 
 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt exploateringskontorets förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden besvarar kommunstyrelsens remiss med 

exploateringskontorets tjänsteutlåtande. 

 

2 Exploateringsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande från den 17 juni 2013. 

 
Nämndens behandling av ärendet  

 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), Daniel Forslund (FP), Åke Askensten 

 m.fl. (MP) och Clara Lindblom (V) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) föreslår att nämnden 

 beslutar enligt följande: 

 

 Att avslå kontorets förslag till beslut samt 

 Att uttala att motionen bör bifallas samt  

 

 Att därutöver anföra att motionären tar upp en angelägen fråga om saneringen av 

 Vinterviken. Vi socialdemokrater förstår den oro som kanske framförallt de 

 boende i närområdet känner och vi menar att det arbete som måste sättas igång 

 för att sanera inte kan vänta hur länge som helst. Av kontorets yttrande framgår 

 att den pågående inventering samt eventuella ansökningsförfaranden till 

 Naturvårdsverket kommer att ta många år. Staden måste därför skyndsamt hitta 

 andra sätt att påbörja arbetet. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Joakim Larsson (M) ställer förslagen mot varandra och finner att 

nämnden beslutar enligt förslag från Joakim Larsson m.fl. (M), Daniel Forslund (FP), 

Åke Askensten m.fl. (MP) och Clara Lindblom (V). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Åke Askensten m.fl. (MP) enligt följande: 

 

 Som kontoret påpekar bör det ske en samordning vid framtagandet av en 

 saneringsplan för Vinterviken med den huvudstudie som just nu pågår. Det 

 förorenade området vid Vinterviken har klassats som ett av Sveriges mest f

 förorenade områden (”Mycket stor risk”) och bör saneras omgående oavsett om 

 bidrag för sådan sanering kan tillhandahållas från saneringsfonden eller inte.  

 



  

 Det nationella miljömålet Giftfri miljö beräknas enligt Naturvårdsverket inte 

 kunna uppnås i Stockholmsregionen, vilket är beklagligt. År 2012 hade över 10 

 000 förorenade områden identifierats bara i Stockholms län och endast två av 

 dessa områden var godkända bidragsprojekt i åtgärdsfas. Samtidigt kan 

 konstateras att anslagen till den statliga saneringsfonden stadigt minskar. En 

 naturlig följd av dessa krympande anslag är att möjligheten till statligt stöd i 

 samband med en sanering minskar på motsvarande sätt och därför bör man i den 

 kommande planeringen ta hänsyn till att statliga medel sannolikt inte kommer 

 utdelas för saneringen av Vinterviken.  

 

 Eftersom Vinterviken fortsatt är ett av Sveriges mest förorenade områden och 

 orsak till att giftiga ämnen än idag sprids i människors miljö bör staden utreda 

 möjligheterna att sanera området utan hjälp av statligt stöd. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


